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RG.0002.2.2017 

 

 

PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2017 
 

obrad XXXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 3 marca 2017 r., 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

 

Ad 1. 

Otwarcie XXXIV sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

 

XXXIV sesja Rady Gminy Krośnice odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Krośnicach.  

Obrady o godz. 13
02 

rozpoczął i sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 

Krośnice Piotr Morawek.  

Przewodniczący powitał wszystkich obecnych - radnych, Wójta Gminy Andrzeja 

Białego, Sekretarza Gminy Adama Głowińskiego, Skarbnik Gminy Elżbietę Kalityńską,  

dyrektorów jednostek organizacyjnych, sołtysów, przewodniczących Rad Sołeckich, 

pracowników Urzędu Gminy oraz przedstawiciela lokalnej prasy. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał.  

Nieobecni radni: Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Andrzej Korzeniowski, Józef Tokarz. 

(zał. nr 1, 2 i 3 - listy obecności) 

 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XXXIV Sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu obrad XXXIII sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Wnioski i interpelacje radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

 

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 196 15.02.2017 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krośnice 

na lata 2017-2019 
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2) 201 20.02.2017 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice na 

2017 rok 

3) 202 20.02.2017 
w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Krośnice na 

2017 rok 

4) 203 21.02.2017 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/191/2017 Rady Gminy Krośnice z dnia 31 

stycznia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego – budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 448 w 

miejscowości Police – etap II 

5) 204 22.02.2017 
w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego 

6) 205 22.02.2017 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice 2017 rok 

7) 206 27.02.2017 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/184/2017 Rady Gminy Krośnice z dnia 31 

stycznia 2017 r. w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso  na terenie Gminy 

Krośnice 

 

7. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji.   

 

Do zaproponowanego porządku obrad nie było żadnych uwag.  

W zarządzonym głosowaniu radni jednogłośnie zatwierdzili porządek obrad. 

 (zał. nr 4 -  porządek obrad) 

 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu obrad XXXIII sesji. 

 

Protokół obrad XXXIII sesji (RG.0002.1.2017) z dnia 31 stycznia 2017 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

 

Ad 4. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Andrzej Biały przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Do przedstawionego sprawozdania nie było pytań. 

 (zał. nr 5 – sprawozdanie Wójta) 

 

 

Ad 5. 

Wnioski i interpelacje radnych. 

 

Nie było wniosków i interpelacji. 
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Ad 6. 1. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Krośnice na lata 2017-2019 - projekt nr 196. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXIV/193/2017 z dnia 3 marca 2017 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Krośnice na lata 2017-2019. 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
(zał. nr 6) 

 

 

Ad 6. 2. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Krośnice na 2017 rok – projekt nr 201. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXIV/194/2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice na 2017 rok. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
(zał. nr 7) 

 

 

Ad 6. 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy 

Krośnice na 2017 rok – projekt nr 202. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXIV/195/2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 

stałych Rady Gminy Krośnice na 2017 rok. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
(zał. nr 8) 

 

 

Ad 6. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/191/2017 Rady Gminy 

Krośnice z dnia 31 stycznia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Dolnośląskiego – budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 448 w 

miejscowości Police – etap II – projekt nr 203. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXIV/196/2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/191/2017 

Rady Gminy Krośnice z dnia 31 stycznia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Dolnośląskiego – budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 448 w 

miejscowości Police – etap II. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
(zał. nr 9) 
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Ad 6. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego – projekt nr 204. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXIV/197/2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(zał. nr 10) 

 

 

Ad 6. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2017 rok – projekt nr 

205. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice większością głosów podjęła Uchwałę Nr 

XXXIV/198/2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 

2017 rok. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 
(zał. nr 11) 

 

 

Ad 6. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/184/2017 Rady Gminy 

Krośnice z dnia 31 stycznia 2017 r. w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso  na terenie 

Gminy Krośnice – projekt nr 206. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

XXXIV/199/2017 z dnia 3 marca 2017 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/184/2017 

Rady Gminy Krośnice z dnia 31 stycznia 2017 r. w sprawie poboru podatków w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso  na 

terenie Gminy Krośnice. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(zał. nr 12) 

 

 

Ad 7. 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 

Nie było wniosków i interpelacji. 
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Ad 8. 

Sprawy różne. 

  

 Radny Krzysztof Skrzypczyk pytał o procedurę wywłaszczania gruntów w związku z 

kontynuacją budowy chodnika w Policach. Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, 

Ochrony Środowiska i Inwestycji Jarosław Krzywiński wyjaśnił, że obowiązujące przepisy 

określają minimalne szerokości jezdni i ciągów pieszych, wobec czego wykup gruntów 

nastąpi - w zależności od potrzeb - w trakcie realizacji inwestycji. 

 Radny Jacek Skrzypczyk pytał jaką wiedzę posiada Wójt Gminy nt. działalności 

kulturalnej prowadzonej przez CETS poza obiektami w Krośnicach i Bukowicach. Wójt 

Andrzej Biały poinformował na wstępie, że w wyniku rozstrzygnięcia konkursu dyrektorem 

CETS z dniem 1 marca br. został Pan Krystian Okoń, natomiast w Urzędzie Gminy 

zlikwidowano Referat Turystyki i Promocji. Odpowiadając radnemu Wójt wyjaśnił, że 

podczas ferii zimowych odbywały się cykliczne zajęcia dla dzieci w sołectwach 

posiadających ogrzewane świetlice wiejskie. W okresie poza feriami w CETS w Krośnicach 

oraz w GOK w Bukowicach codziennie odbywają się zajęcia stałe, natomiast w sołectwach 

wg przyjętego harmonogramu. Ponadto zajęcia organizowały inne jednostki – Gminny 

Ośrodek Sportu i Rekreacji oraz Szkolne Schronisko Młodzieżowe. 

Dyrektor Krystian Okoń poinformował, że obejmując z dniem 1 grudnia 2016 r. 

stanowisko dyrektora postawił na decentralizację działalności CETS. W tym celu zatrudnił na 

umowę zlecenie dwie animatorki, które prowadzą zajęcia w świetlicach wiejskich, a 

szczegółowe informacje o zajęciach zamieszczane są na stronie internetowej CETS i w 

lokalnej prasie oraz rozplakatowywane w poszczególnych sołectwach. Dyrektor wyjaśnił, że 

z przyczyn niezależnych od CETS zajęcia organizowane podczas ferii nie mogły się odbyć 

we wszystkich wiejskich świetlicach, gdyż nie wszystkie są ogrzewane. Wyjaśnienia 

Dyrektora Okonia nie usatysfakcjonowały Radnego Jacka Skrzypczyka, który domagał się 

odpowiedzi na pytanie o plany działalności CETS, przypominając niezrealizowane ambitne 

zamierzenia poprzedniego Dyrektora Adama Rostalskiego. Radny zwrócił się do Wójta 

Gminy z pytaniem czy dostrzega problem, iż funkcję organizatorów życia kulturalnego na 

wsi pełnią sołtysi oraz członkowie rad sołeckich, bowiem w świetlicach wiejskich nie dzieje 

się nic poza zajęciami dla dzieci; poprosił przy tym sołtysów o wypowiedzenie się w tej 

kwestii. Radny zarzucił jednocześnie Dyrektorowi Okoniowi mijanie się z prawdą, a wręcz 

manipulację faktami - na posiedzeniu Komisji Oświaty w dn. 9 lutego 2017 r. Dyrektor 

twierdził bowiem, że sala w GOK w Bukowicach jest niedogrzana, w związku z czym nie 

nadaje się do prowadzenia zajęć, tymczasem teraz  się nimi chwali. Radny poruszył również 

kwestię braku zainteresowania Gminy oraz CETS działalnością zespołu ludowego 

Pierstniczanie z Pierstnicy. Odpierając zarzuty Radnego Jacka Skrzypczyka Dyrektor Okoń 

przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Oświaty w dn. 9 lutego podkreślał, że o plany 

działalności CETS radni powinny pytać dyrektora wyłonionego w konkursie (Pan Okoń 

pełnił obowiązki dyrektora w okresie 01.12.2016-28.02.2017). Obecnie, już jako Dyrektor, 

chętnie przedstawi radnym swoją wizję funkcjonowania CETS. Poinformował ponadto, że w 

celu przeprowadzenia zajęć w GOK w Bukowicach dwukrotnie wypożyczano ze świetlicy w 

Wąbnicach nagrzewnicę (co potwierdził Sołtys Mieczysław Jerzak), jednak takie działanie 

generuje koszty energii. Między innymi dlatego zdecydowano o wyburzeniu ściany i 

połączeniu w jedno dwóch pomieszczeń biurowych, dzięki czemu wygospodarowano 

pomieszczenie na zajęcia z dziećmi (dotychczas zajęcia odbywały się w dużej sali).  
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Sołtys Anna Rudkiewicz stwierdziła, że za czasów Dyrektora Adama Rostalskiego 

organizowała wraz z Przewodniczącą Rady Sołeckiej raz w tygodniu zajęcia dla dzieci z 

Lędziny, a rola CETS sprowadzała się jedynie do zapewnienia materiałów do zajęć 

plastycznych czy sportowych. Sytuacja zmieniła się po objęciu stanowiska przez P. Krystiana 

Okonia – pojawił się plan zajęć i kilka z nich już zostało przeprowadzonych przez 

zatrudnione przez CETS animatorki. Jako nauczyciel, Sołtys doceniła predyspozycje oraz 

zaangażowanie animatorek, co powoduje że na zajęcia przyjeżdżają również dzieci z 

okolicznych miejscowości. Sołtys zwróciła również uwagę, że zajęcia muszą mieć formę na 

tyle atrakcyjną, żeby przyciągnąć jak najwięcej dzieci i stanowić alternatywę dla spędzania 

czasu przy komputerze. Poinformowała ponadto, że obecnie na tablicy ogłoszeń w sołectwie 

pojawiają się wszelkie informacje o wydarzeniach organizowanych przez CETS w całej 

Gminie, w związku z czym mieszkańcy mogą dokonywać wyboru. 

Sołtys Zbigniew Kołodziej również chwalił obecną współpracę z CETS i organizowane 

w Suliradzicach zajęcia. 

Sołtys Józef Sowiński zauważył, że w zajęciach w Pierstnicy uczestniczy coraz więcej 

dzieci, ponadto poprosił Dyrektora Okonia o zapoznanie się z ew. potrzebami zespołu 

ludowego Pierstniczanie. Sołtys pytał także o remonty dróg gruntowych w Pierstnicy. 

Radna Anna Wietrzyńska odczytała harmonogram zajęć, które zostały zorganizowane 

przez CETS w lutym oraz plany zajęć na marzec i kwiecień. 

Wójt Andrzej Biały poinformował, że na tegorocznym spotkaniu pokoleń w 

Bukowicach, zdominowanym dotąd przez zespół Ballada z Bukowic, wystąpił zespół 

Pierstniczanie z Pierstnicy, a jego zaproszenie było pomysłem Dyrektora Krystiana Okonia.  

Wójt przypomniał również, że od 2016 roku to sołtysi - na podstawie stosownych umów 

zawartych z Gminą - są opiekunami świetlic wiejskich administrowanych przez Gminę (w 

poprzedniej kadencji zajmował się tym CETS) i ten układ doskonale się sprawdza, gdyż 

świetlice mają wreszcie prawdziwych gospodarzy, a Gmina zaopatruje je oraz dokonuje 

stosownych przeglądów, napraw i remontów. W związku z powyższym prowadzenie zajęć w 

świetlicach nie stanowi problemu, bowiem wszelkie kwestie organizacyjne uzgadniane są z 

opiekunami. Wójt zauważył ponadto, że w poprzednich latach CETS organizował w 

Krośnicach zajęcia dla dzieci w godzinach przedpołudniowych, co z oczywistych względów 

było chybione. Wójt zaapelował aby Dyrektora Okonia, sprawującego funkcję dopiero od 1 

grudnia 2016 r., oceniać za efekty pracy nie kierując się żadnymi osobistymi uprzedzeniami. 

Radny Jacek Skrzypczyk pytał Wójta jakie zajęcia podczas ferii zimowych zostały 

zorganizowane w świetlicy w Łazach, z ogrzewaniem której nie ma problemu. Wójt wyjaśnił, 

że Radna Anna Wietrzyńska odczytała stosowny harmonogram oraz dalsze plany zajęć m. in. 

w Łazach.  

Sołtys Mieczysław Jerzak pytał o remont drogi powiatowej nr 1441D, zgłosił ponadto 

potrzebę remontu dróg gruntowych stanowiących dojazd do posesji oraz uzupełnienia 

oświetlenia ulicznego w Wąbnicach. 

Sołtys Anna Rudkiewicz zgłosiła zły stan drogi powiatowej w Lędzinie oraz 

poinformowała, że na zajęcia w Łazach, zgodnie z relacją na stronie internetowej CETS, 

przyszło pięcioro dzieci, w tym troje Sołtys Izabeli Chaszczewicz. 

Na pytanie Radnego Jacka Skrzypczyka o frekwencję w Krośnicach Dyrektor Anna 

Jasięga poinformowała, że w zajęciach organizowanych przez Szkolne Schronisko 

Młodzieżowe we współpracy z CETS uczestniczy średnio 25-35 dzieci. Radny Jacek 

Skrzypczyk stwierdził, że zajęcia w świetlicach wiejskich powinny się odbywać wg stałego 

miesięcznego harmonogramu, tak aby dzieci mogły wcześniej uzgodnić z rodzicami swój w 
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nich udział. Przy okazji Radny Skrzypczyk wytknął Wójtowi zły stan dróg w Łazach, 

stanowiący być może przeszkodę w dotarciu do świetlicy wiejskiej na zajęcia.  

Dyrektor Krystian Okoń podziękował sołtysom za słowa uznania, omówił przy okazji 

pomysł projekcji filmów na zajęciach. Odparł również zarzut Radnego Jacka Skrzypczyka 

informując, że zespół Pierstniczanie za jego kadencji już dwukrotnie występował w GOK w 

Bukowicach. Dyrektor dodał, że rozliczając go z działalności należy pamiętać, że pełni 

funkcję dopiero od trzech miesięcy, oraz że pełną swobodę w podejmowaniu decyzji ma 

dopiero od 1 marca jako wyłoniony w konkursie Dyrektor CETS. Przypomniał również, że 

CETS działa w ramach rocznego budżetu zatwierdzonego przez Radę Gminy.  

Radny Jacek Skrzypczyk zadał Wójtowi pytanie ile Gminę kosztuje utrzymanie kultury i 

jaka część rocznego budżetu przypada na utrzymanie ośrodka w Krośnicach, a ile w 

Bukowicach oraz dlaczego niektóre zajęcia (np. kulinarne) organizowane są tylko w 

Krośnicach, a np. w Łazach organizuje je Stowarzyszenie „Aktywne Łazy” bez wsparcia 

CETS.  

Przewodniczący Rady Piotr Morawek zasugerował Radnemu Jackowi Skrzypczykowi 

ostudzenie emocji oraz skierowanie szczegółowych kwestii dot. działalności kulturalnej 

CETS na obrady odpowiedniej Komisji Rady, pamiętając że na wszelką działalność 

potrzebne są odpowiednie środki. Ponadto Przewodniczący zaapelował do ZUK o 

interwencję – o ile pozwolą warunki atmosferyczne - na gminnych drogach po sezonie 

zimowym.  

Radny Eugeniusz Lis zwrócił uwagę na uszkodzoną nawierzchnię drogi wojewódzkiej nr 

448 w okolicach stacji paliw Moya w Wierzchowicach. 

Radna Bogumiła Bialic zgłosiła fatalny stan nawierzchni na skrzyżowaniu ul. 

Złotowskiej, Milickiej i Wrocławskiej w Bukowicach. Ze względu na znaczne natężenie 

ruchu, zwłaszcza samochodów ciężarowych, doraźne łatanie ubytków nie zdaje egzaminu. 

Ponadto w okolicy skrzyżowania nie ma ani pasów ani chodnika, co stanowi zagrożenie dla 

pieszych. Radna poinformowała również, że w dniu 13 marca Komisja Rolnictwa planuje 

objazd gminnych dróg naprawionych w 2016 roku.  

Wójt Andrzej Biały poinformował, że udzieli Radnemu Jackowi Skrzypczykowi 

pisemnej odpowiedzi na zadane pytania. Zauważył ponadto, że Radny powinien się 

orientować jakim budżetem dysponuje CETS, skoro otrzymuje wszelkie materiały pod 

obrady i brał udział w głosowaniu uchwały budżetowej. Odnośnie dróg powiatowych Wójt 

kolejny raz przypomniał, że Gmina do tej pory spłaca kredyt zaciągnięty przez poprzednie 

władze na remont dwóch dróg powiatowych: Wierzchowice-Dziewiętlin i Kuźnica 

Czeszycka-Stara Huta wykonany w 2014 r. Do spłaty pozostało jeszcze 500 tys. zł (w 2018 

r.). Wójt poinformował, że Gmina mimo trudnej sytuacji finansowej corocznie przeznacza w 

budżecie środki na remonty dróg (w 2017 r. 200 tys. zł), jednak nie może w obowiązkach 

wyręczać właścicieli – Powiatu Milickiego ani Województwa Dolnośląskiego. Wójt 

poinformował również, że spotkania odnośnie remontu dróg powiatowych odbywały się z 

władzami Powiatu Milickiego wielokrotnie i zasugerował zaproszenie na kolejną sesję 

Starosty Milickiego oraz radnych powiatowych z Gminy Krośnice, aby to oni udzielali 

odpowiedzi na temat remontów dróg powiatowych. Odnośnie dróg gruntowych Wójt 

wyjaśnił, że jest jeszcze za wcześnie na wjazd ciężkiego sprzętu. Poinformował przy okazji o 

wyborze oferenta, który za korzystną cenę będzie łatał ubytki w gminnych drogach 

asfaltowych gdy tylko pozwoli pogoda. Odnosząc się do pytań o oświetlenie drogowe Wójt 

wyjaśnił, że planuje ostatecznie uregulować te kwestie w latach 2017-2019. W tym celu 

zostanie zinwentaryzowana obecna infrastruktura oświetleniowa i w porozumieniu z 
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sołtysami planowana będzie budowa nowych linii lub dowieszanie lamp na istniejących 

słupach. Przy okazji Wójt poinformował o rozstrzygnięciu przetargu na oświetlenie czterech 

odcinków dróg w Gminie oraz przypomniał, że w 2016 r. Gmina spłaciła 150 tys. zadłużenia 

wobec Spółki TAURON, powstałego za poprzednich władz. 

Prezes ZUK Marcin Ciesielski poinformował, że stan dróg gruntowych po okresie 

zimowym spowodowany jest nadejściem odwilży z silnymi opadami deszczu. Doszło do 

sytuacji, w której głębsza warstwa drogi pozostawała zamarznięta, natomiast góra się 

‘rozmyła’. Każdy przejazd samochodu osobowego, busa, ciągnika lub samochodu 

ciężarowego robił głębokie koleiny w rozmarzniętej i błotnistej ‘brei’. Właśnie ten zbieg 

niesprzyjających warunków atmosferycznych spowodował katastrofalny stan dróg 

gruntowych, jednak na dzień dzisiejszy to pogoda dyktuje warunki. Do momentu, w którym 

cała wilgoć naturalnie nie odparuje, nie będzie możliwości użycia ciężkiego sprzętu 

drogowego, gdyż działanie takie doprowadzi do jeszcze większej destrukcji dróg. ZUK stale 

monitoruje wszystkie drogi gminne i przystąpi do działania kiedy tylko będzie to możliwe.  

Kierownik Jarosław Krzywiński poinformował natomiast, że wszystkie prace 

przeprowadzone przez ZUK w 2016 roku były związane z bieżącym utrzymaniem dróg 

gruntowych, które ma charakter doraźny, a dla zapewnienia przejezdności powinny być 

wykonywane 3-4 razy w roku. Prac tych nie można zakwalifikować do remontów, które są 

bardzo kosztowne i pozostawiają trwały ślad na drodze. W kontekście powyższego 

Kierownik poddał w wątpliwość planowany przez Komisję Rolnictwa objazd dróg 

naprawianych w 2016 roku, co spotkało się ze sprzeciwem Radnej Bogumiły Bialic – 

Przewodniczącej Komisji Rolnictwa. Kierownik Krzywiński omówił również metody 

remontu dróg bitumicznych.  

Radny Krzysztof Skrzypczyk zasugerował, aby w sprawie ubytków w drodze 

wojewódzkiej radni i mieszkańcy interweniowali bezpośrednio w Dolnośląskim Zarządzie 

Dróg i Kolei we Wrocławiu. 

Radny Jerzy Chołodecki zwrócił uwagę na zły stan nawierzchni ul. Kolejowej w 

Krośnicach. 

Przewodniczący Rady Piotr Morawek podsumowując dyskusję o drogach stwierdził, że 

ich obecny stan jest wynikiem wieloletnich zaniedbań i może warto rozważyć kompleksowe 

wyremontowanie w każdym roku konkretnych odcinków dróg zamiast ich corocznego 

łatania. Ponadto przypomniał radnym o obowiązku złożenia do 30 kwietnia oświadczeń 

majątkowych oraz poinformował, że po sesji odbędzie się posiedzenie Komisji Statutowej.  

 

 

Ad 9. 

Zamknięcie obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 14
33

 zamknął  

obrady XXXIV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Krośnice. 

 

 
 

  Protokolant                                   Przewodniczący Rady Gminy 

      Olga Skomra       Piotr Morawek 


